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Äldreförvaltningen 
 

Kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) 
 

Protokoll nr 1 fört vid sammanträde för kommunstyrelsens pensionärsråd den 18/1 

2016, kl. 10.30-12.45 

 

Justerat den 20/1 2016 

 

 

 

Lars Wettergren    Birgitta Borg 

Ordförande     Vice ordförande 

 

Närvarande: 

 

Ordförande  Lars Wettergren (PRO) 

Vice ordförande Birgitta Borg (SPF Seniorerna) 

 

Ledamöter  Anita Jonsson (PRO) 

Eva Jacobsson (PRO) 

Olle Eriksson (SPF Seniorerna) 

Christina Folke (SPF Seniorerna) 

Barbro Ottosson (SKPF) 

Kerstin Svenson (SPRF) 

   

Ersättare  Donald Monvall (PRO) 

  Harry Vikner (PRO) 

  Ulla Wihlman (PRO) 

  Gunnel Färm (PRO) 

  Anders Lidbeck (SPF Seniorerna) 

Christina Teiner (SPF Seniorerna) 

  Anders Rehnström (SKPF) 

  Kerstin Rosenkvist Hedler (SPRF)  

 

Adjungerad  - 

 

Förhinder:  

Ledamoten Per Hansson (PRO) och ersättaren Lena Hedquist (SPF Seniorerna) 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Donald Monvall (PRO) för Per Hansson (PRO) 
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Närvarande tjänstemän: 

Direktören Ann-Christine Hansson, avdelningscheferna Annelie Svensson och Raili Karlsson, 

projektledaren Mårten Lindskog samt KPR:s sekreterare Nima Andacheh. 

 

1. Besök av Karin Gens och Sven.Erik Wånell, Äldrecentrum 

 

Karin Gens och Sven-Erik Wånell hälsas välkomna av ordföranden och föredrar därefter 

Äldrecentrums rapport Tillit och relationer – om kvalitet i hemtjänsten samt svarar på rådets 

frågor.  

 

2. Genomgång av närvaro 

 

Sekreteraren noterar närvaro. Ordföranden presenterar de nya ledamöterna och ersättarna i 

rådet:  Birgitta Borg (SPF Seniorerna), Christina Folke (SPF Seniorerna), Ulla Wihlman 

(PRO) och Gunnel Färm (PRO).  

 

3. Val av presidium 

 

Rådet väljer att inom sig utse Lars Wettergren (PRO) till ordförande samt Birgitta Borg (SPF  

Seniorerna) till vice ordförande.  

 

4. Val av protokolljusterare 

 

Vice ordföranden Birgitta Borg (SPF Seniorerna) utses att tillsammans med ordföranden Lars  

Wettergren (PRO) justera dagens protokoll.  

 

5. Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

 

Rådet väljer att godkänna dagordningen med följande tillägg: 

 

Samtliga frågor under denna punkt läggs till under punkt 11 Övriga frågor.  

 

a) Med hänvisning till ovannämnda rapport från Äldrecentrum efterfrågar rådet en rapport  

gällande enbart Stockholms stad.  

 

b) Rådet önskar att sammanställningen som rådet efterfrågade vid KPR-sammanträdet i  

december ska biläggas protokollet.  

 

c) Rådet önskar veta när det kommer att vara möjligt att hämta ut broddar samt hur och var  

detta ska ske.  

 

d) KPR framställer även att det finns en diskussion hos vissa läkarorganisationer om att  

anställa läkare inom kommunen. 

 

e) Rådet vill veta vad som gäller enligt stadens regler för inflyttning till äldreboende.  

 

f) KPR undrar också om möjligheterna att hålla sina sammanträden i exempelvis Farsta.   

 

g) Beträffande ärende § 9 efterlyser KPR perspektiv om diskriminering av äldre samt 

uppgifter om sociala hållbarhetskommissionen.  
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h) Beträffande ärende § 12 begär rådet uppgifter om vad de internationella 

miljökvalitetsmålen är för kvävedioxid och partiklar, PM10, samt om staden uppfyller dessa 

mål.  

 

i) Vad gäller ärende § 14 vill rådet att förvaltningen anger länken till statistiken avseende 

biståndsbeviljad äldreomsorg inom staden.   

 

6. Anmälan av protokolljustering KPR 10/2015-12-08  

 

Anmälan läggs till handlingarna.  

 

7. Anmälan av protokolljustering ÄN 10/2015-12-15 

 

Anmälan läggs till handlingarna.  

 

8. Genomgång av ärenden till äldrenämnden den 26 januari 2016 

 

§7 Svar på remiss angående kompetensutveckling 

Dnr 150-669/2015  

 

Medel för kompetensutveckling har avsatts för att höja kvaliteten och utbildningsnivån i 

stadens verksamheter. Samtliga medarbetare och chefer inom stadens äldreomsorg behöver 

kontinuerlig kompetensutveckling för att kunna ha en hög kvalitet i omsorgen och möta de 

äldres och morgondagens krav på en god vård- och omsorg.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna.  

 

§8 Remiss av Förnyad överenskommelse mellan Stockholms stad och Stockholms läns 

landsting om WebCare 

Dnr 150-725/2015 

 

Stockholms läns landsting (SLL) sade i december 2014 upp den nuvarande 

överenskommelsen om WebCare. I uppsägningen hänvisades till att SLL önskade 

omförhandla kommunernas del av ersättning för systemet. Nuvarande överenskommelse löpte 

ut 2015-12-31. 

 

KPR har fått egen remiss i frågan och avger svar i särskild ordning.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna.  

 

§9 Remissyttrande gällande Riktlinjer för social investeringsfond i Stockholms stad  

Dnr 150-671/2015 

 

En social investeringsfond har inrättats i syfte att motverka social utsatthet. Samtliga 

förvaltningar i staden kan söka medel ur fonden för projekt som ska komplettera och stödja 

stadens ordinarie arbete med att förebygga social utsatthet samt utveckla nya arbetssätt och 

främja inventering av kunskapsbaserade arbetssätt.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna.  
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§10 Remissvar på Utvärdering av feriejobb för unga 

Dnr 150-761/2015 

Kommunstyrelsen har begärt remissyttrande angående arbetsmarknadsnämndens redovisning av 

Utvärdering av feriejobb för unga. 

 

Arbetsmarknadsnämnden har på uppdrag av kommunfullmäktige genomfört utvärderingar med 

syfte att öka kvaliteten i de feriejobb som erbjuds, tillgången på feriejobb över staden, effekter 

som uppnåtts samt att i samverkan med näringslivet öka antalen arbetstillfällen. 

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna.  

 

§11 Remiss om Motion (2015:69) av Anna König Jerlmyr (M) om enklare byggregler  

Dnr 150-680/2015 

 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Anna König Jerlmyr (M) att kommunfullmäktige 

beslutar att uppdra åt kommunstyrelsen att uppvakta regeringen om att förändra Plan- och 

bygglagen och Boverkets byggregler i syfte att skapa förutsättningar för fler och billigare 

bostäder. Detta skulle minska bostadsbristen och skapa fler billiga bostäder i Stockholm. 

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna.  

 

§12 Svar på remiss av Stockholms miljöprogram för åren 2016-2019 

Dnr 150-674/2015 

 

Miljöprogrammet redovisar stadens mål på miljöområdet. Samtliga av stadens nämnder och 

styrelser har ansvaret för genomförandet av miljöprogrammet. Ansvaret för genomförande 

och uppföljning av målen är dock fördelade efter rådighet för att genomföra dessa. Förslaget 

till miljöprogram för Stockholms stad 2016-2019 innehåller sex miljömål nedbrutna i 30 

delmål och 40 indikatorer. Programmet är integrerat i stadens styrsystem ILS (Integrerat 

Ledningssystem) vilket innebär att genomförande och uppföljning av delmål sker i respektive 

nämnds verksamhetsplan.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna.  

 

§13 Utvärdering och vidareutveckling av ersättnings- och tidsregistreringssystemet 

inom hemtjänsten - slutrapport 

Dnr 350-208/2015 

 

Ärendet föredras av projektledaren Mårten Lindskog, med en inledning av avdelningschefen 

Raili Karlsson.  

 

I juni 2015 tog äldrenämnden beslut om en deltidsrapport kring utvärdering- och 

vidareutveckling av ersättnings- och tidsregistreringssystemet inom hemtjänsten. I denna 

rapport pekades ett antal utvecklingsområden ut. Resultatet av en enkät kring hemtjänsten 

baserad på resultat från tre stadsdelsnämnder presenterades också. 

 

I denna slutrapport presenteras resultatet från enkäten avseende samtliga 14 

stadsdelsnämnder. Utöver detta presenteras också arbetssätt och inriktning för arbetet med att 

effektivisera administration inom hemtjänsten och att öka inflytandet för den enskilde.  
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På äldrenämndens sammanträde i mars kommer ett förslag till alternativ till GPS-tekniken att 

presenteras liksom en översyn av reglerna kring debitering av 110 % av bedömd tid och 

ersättning för avböjda besök. I detta ärende kommer även förslag att presenteras till hur den 

enskildes möjligheter, i större utsträckning, ska kunna påverka insatsens innehåll och när den 

förläggs. 

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna.  

 

§14 Angående remissen om Betänkandet Mål och Myndighet – en effektiv styrning av 

jämställdhetspolitiken, SOU 2015:86 

Dnr 150-664/2015 

 

Kommunstyrelsen har i remiss begärt äldrenämndens yttrande avseende regeringskansliets 

remiss om ”Betänkandet Mål och myndighet – en effektiv styrning av jämställdhetspolitiken, 

SOU 2015:86”. Regeringen beslutade 2014-04-03 att tillsätta utredningen ”Uppföljning av 

utvecklingen mot jämställdhet samt jämställdhetspolitikens genomförande och effektivitet”. 

Utredningen fick i uppdrag att följa upp och analysera hur jämställdheten mellan kvinnor och 

män har utvecklats under de senaste tio åren och att analysera och bedöma måluppfyllelse och 

effektivitet i jämställdhetspolitiken och dess genomförande. 

 

KPR tar del av ärendet och lämnar följande yttrande: 

 

”KPR tillstyrker förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen, men anför därutöver 

följande.  

 

I stadens samlade svar på remissen bör framhållas att en mycket betydelsefull och konkret 

åtgärd för att minska bristen på jämställdhet är att göra en ordentlig höjning av 

garantipensionen. Detta skulle förbättra situationen för många äldre kvinnor som varit 

hemarbetande under den tid som barnomsorgen inte var fullt utbyggd och därför har låg 

pension. Drygt 225 000 pensionärer i landet lever under EU:s definition av fattigdomsgräns 

som är ca 11000 kronor i månaden före skatt.  

 

En annan angelägen insats är att höja bostadstilläggen för pensionärer (BTP). Beloppen är inte 

anpassade till de verkliga hyresnivåerna. Bostadstillägget bör vara 100 procent av 

bostadskostnaderna upp till minst 7000 kronor. BTP utgår till pensionärer med de lägsta 

inkomsterna av vilka 75 procent är kvinnor.” 

 

§15 Anmälning av äldreförvaltningens genomförda utbildningar och fortbildning 

2015 

Dnr 530-8/2016 

 

För att möta de utmaningar som äldreomsorgen står inför gällande kompetensförsörjning och 

utveckling pågår ett kontinuerligt arbete för att öka kompetensen hos medarbetarna genom 

olika former av utbildning och fortbildning. Ärendet beskriver de utbildningsinsatser som 

äldreförvaltningen tillhandahållit år 2015. 

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna.  

 

9. Förvaltningschefens information 
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– Förvaltningen ställer frågan till rådet om vilka i KPR som önskar vara med i förvaltningens 

referensgrupp gällande boendeplanering. Olle Eriksson, Anita Jonsson och Kerstin Rosenkvist 

Hedler anmäler att de är intresserade av att vara med i referensgruppen.   

 

– Förvaltningschefen önskar även veta vilka frågor som rådet vill ska ingå i programmet till 

halvdagsseminariet den 1 februari 2016. Rådet vill för närvarande att följande ska ingå i 

programmet: stadens förfrågningsunderlag gällande upphandling av hemtjänst, en 

förtroendemannautbildning samt en snabbgenomgång av SNAC-projektet.  

 

10. Genomgång av KPR:s balanslista över rådets frågor till förvaltningen 

 

– Förvaltningen inkommer med svar på rådets fråga senare i vår.  

 

11. Övriga frågor 

 

a) Med hänvisning till ovannämnda rapport från Äldrecentrum efterfrågar rådet en rapport  

gällande enbart Stockholms stad.  

 

– Det finns en rapport från Äldrecentrum från maj 2015; Kunskapsöversikt inom ramen för 

projekt hemtjänstuppdraget i Stockholms stad. Förvaltningen tillser att samtliga i KPR får 

rapporten hemskickad.  

 

b) Rådet önskar att sammanställningen som rådet efterfrågade vid KPR-sammanträdet i  

december ska biläggas protokollet.  

 

– Förvaltningen kommer att ordna med detta.  

 

c) Rådet önskar veta när det kommer att vara möjligt att hämta ut broddar samt hur och var  

detta ska ske.  

 

– Upphandlingen av broddar ska påbörjas inom kort. I mars beräknas  

upphandlingen bli klar. När avtal ingåtts med leverantör/er ska stadsdelsförvaltningarna sköta  

beställningar samt utdelning av broddar. Personer över 75 år med hemtjänst eller  

trygghetslarm kommer att vara berättigade 

 

d) KPR framställer även att det finns en diskussion hos vissa läkarorganisationer om att  

anställa läkare inom kommunen. 

 

– Det krävs åtgärder på nationell nivå i form av lagstiftning för att kommuner ska överta  

sådan hälso- och sjukvård från landsting. Det är dock en intressant fråga som kan följas av  

rådet och av äldreförvaltningen.  

 

e) Rådet vill veta vad som gäller enligt stadens regler för inflyttning till äldreboende.  

 

– Man bör flytta in inom sju dagar från det att man fått ett erbjudande om boende. När man 

väl har tackat ja till erbjudandet så behåller man platsen.  

 

f) KPR undrar också om möjligheterna att hålla sina sammanträden i annan lokal som medger 

mikrofoner, exempelvis i Farsta.   
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– Förvaltningen ska undersöka saken.   

g) Beträffande ärende § 9 efterlyser KPR perspektiv om diskriminering av äldre samt 

uppgifter om sociala hållbarhetskommissionen.  

 

– Förvaltningen tar med sig frågan om diskriminering av äldre samt upplyser rådet om 

följande länk gällande uppgifter om hållbarhetskommissionen: 

 

http://www.stockholm.se/OmStockholm/Forvaltningar-och-bolag/Stadsledningskontoret-

/Kommissionen-for-ett-socialt-hallbart-Stockholm/  

 

h) Beträffande ärende § 12 begär rådet uppgifter om vad de internationella 

miljökvalitetsmålen är för kvävedioxid och partiklar, PM10, samt om staden uppfyller dessa 

mål.  

 

– Vad gäller uppgifter om staden hänförliga till år 2015 är arbetet med att sammanställa och 

analysera dessa ännu inte klart. Staden har under tidigare år inte levt upp till det svenska 

miljökvalitetsmålet Frisk luft, som för kvävedioxid ligger på 20 mikrogram per kubikmeter, 

och för partiklar, PM 10, 15 mikrogram per kubikmeter. EU:s miljökvalitetsnorm är 40 

mikrogram per kubikmeter såväl för kvävedioxid som för partiklar, PM 10.  

 

i) Vad gäller ärende § 14 vill rådet att förvaltningen anger länken till statistiken avseende 

biståndsbeviljad äldreomsorg inom staden.   

 

– Om man går in på följande länk kan man hitta relevant statistik: 

 

http://statistikomstockholm.se/index.php/detaljerad-statistik/aeldreomsorg  

 

Vid protokollet 

 

 

 

Nima Andacheh 

Sekreterare för kommunstyrelsens pensionärsråd 
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